



6 JUN 1944 D DAY

















**THE GUNS OF
POINTE DU HOC
COURAGE
LES CANONS DE LA
POINTE DU HOC**

SEIZING POINTE DU HOC BECAME ONE OF THE HIGHEST PRIORITIES OF D-DAY.
The seizure of 2,114 German guns at Pointe du Hoc would devastate Japan and Germany at Iwo Jima and Utah Beaches. After Allied bombing raids damaged one of the guns, the Germans moved the weapons and replaced them with dummbombs made from wooden poles. Rangers found the actual guns pointed at Utah Beach, but not yet mounted, on the morning of D-Day.

S'EMPARER DE LA POINTE DU HOC ÉTAIT DEVENU L'UNE DES PLUS HAUTES PRIORITÉS DU JOUR J.
La prise des canons 2 114 de 105 mm de la Pointe du Hoc permettrait de ravager le Japon et l'Allemagne à Iwo Jima et Utah Beach. Après qu'un raid aérien allemand ait endommagé un des canons, les Allemands ont remplacé les armes et les ont recouvertes de bombes. Les Rangers ont trouvé les canons dirigés sur Utah Beach, mais pas encore équipés le matin du jour J.

FSU











 *Circuit*
D.DAY-LE CHOC

Musée D.DAY
 *Omaha*

 **OMAHA BEACH**
← Camping d'Omaha Beach
← Garage - Station Service
←   Mairie - PTT
← Epicerie - Joumaux - Boulangerie - Boucherie

VIERVILLE-SUR-MER























WELCOME TO THE NORMANDY
AMERICAN CEMETERY
BIENVENUE AU CIMETIÈRE
AMÉRICAIN DE NORMANDIE

*Information for Visitors
Renseignements*

Welcome

Bienvenue

**Normandy American
Cemetery Visitors
Center**



*Time will not dim the glory of
their deeds.*



← Cemetery
Cimetière

↑ Omaha Beach

→ Visitor Center



I GIVE UNTO THEM ETERNAL LIFE
AND THEY SHALL NEVER PERISH





THROUGH THE GATE OF DEATH MAY THEY PASS
TO THEIR JOYFUL RESURRECTION





THINK NOT ONLY UPON THEIR PASSING
REMEMBER THE GLORY OF THEIR SPIRIT











1



FREEDOM IS NOT FREE

On June 6, 1944, D-Day, at 0630 AM, elements of the 16th Infantry Regiment of the 1st Infantry Division landed north of Colleville-sur-Mer and assaulted the "Easy Red" sector of the narrow shore that the world now knows as "Omaha Beach." After fierce fighting, the regiment secured this portion of the Omaha beachhead. By the evening, the 16th Infantry Regiment had suffered the loss of over 850 soldiers either killed or wounded. Thanks to their sacrifice, the remaining elements of the 1st Division landed against a less murderous resistance.

On June 7, starting from the summit of rockhills seized on D-Day, elements of the 16th Infantry Regiment liberated, St. Sauveur, the Norman town that stood on this piece of land, which is now the "Omaha Beach Golf Course".

This monument is a reminder that FREEDOM IS NOT FREE and that on 6 June 1944, soldiers of the 16th Infantry Regiment paid a high price so that others could live in liberty. It is important that free men, women, and children of all nations bear in mind what happened on this famous shore that the world now knows as "Omaha Beach." The heroic efforts of those brave men should never be forgotten. The motto of the 1st U.S. Infantry Division is: "NO MISSION TOO DIFFICULT - NO SACRIFICE TOO GREAT - DUTY FIRST." The men of the 16th Infantry Regiment proved on this tiny strip of Normandy that these are not simply words, but rather a code by which they lived and died. Remember them and their sacrifice.

Created and dedicated on 14 June 2001 by the 16th Infantry Regiment Association

LA LIBERTE N'EST PAS GRATUITE

Le 6 juin 1944, Jour-D, à 06h30, le 16^{ème} Régiment d'Infanterie de la 1^{ère} Division d'Infanterie de l'Armée des Etats-Unis débarque au nord de Colleville-sur-Mer et se lança à l'assaut du secteur "Easy Red" de la plage au nom de code, désormais célèbre de "Omaha Beach". Après d'âpres combats, le Régiment assura cette partie de la tête de pont d'Omaha. En soirée, le 16^{ème} Régiment d'Infanterie avait perdu plus de 850 soldats tués ou blessés. Grâce à leur sacrifice, les éléments restants de la 1^{ère} Division ont pu débarquer face à une résistance moins meurtrière.

Le 7 juin, avançant depuis cette parcelle de terre, des éléments du 16^{ème} Régiment d'Infanterie libèrent, la ferme St Sauveur dont le site actuel devint le terrain du "Omaha Beach Golf Course".

Ce monument rappelle que la LIBERTE N'EST PAS GRATUITE et que le 6 juin 1944, les soldats du 16^{ème} Régiment d'Infanterie ont payé un prix élevé pour que d'autres puissent vivre dans la liberté. Il est important que les hommes libres, les femmes et les enfants de toutes les nations se souviennent de ce qui est arrivé sur ce rivage célèbre que le monde connaît maintenant sous le nom de "Omaha Beach". Les efforts de ces hommes courageux ne doivent jamais être oubliés. La devise de la 1^{ère} Division d'Infanterie américaine est: AUCUNE MISSION TROP DIFFICILE-AUCUN SACRIFICE TROP GRAND-LE DEVOIR D'ABORD." Les hommes du 16^{ème} Régiment d'Infanterie ont prouvé sur cette île de Normandie que ce ne sont pas simplement des mots, mais plutôt un code avec lequel ils ont vécu et sont morts. Souvenez-vous de leur sacrifice.